
Menighedsrådsmøde 11. marts 2024 

 

Tilstede: p. Marcos Romero, p. Daniel Steiner Ebert, Nik Bredholt (Formand for MR), Estrid Maria 

Ryom, Petter Becker-Jostes, Frandina Olivo, Roch Rutondiye, Parminder Singh, Adam Schwarz og 

Nora Palacios. 

 

1) Godkendelse af dagordenen.  

Godkendt. Den del af Punkt 7, der omhandler idéer til hvordan vi bruger vores lokaler, rykkes til 

næste MR-møde.  

 

2) Referatet fra 5. februar 2024 er godkendt.  

 

3) Parminder er referent. 

 

4) Sognepræsten orienterer. 

Efter påske forventes VVS renoveringsarbejdet at være færdigt.  

Den spanske børnegruppe er en succes. 15-20 børn inkl. sakramental tilbedelse.  

Vi har fået nye kirkebøger, hvor de kirkelige handlinger nedskrives (dåb, firmelse osv.) 

De nye kommunionsuddelere er blevet konstitueret.  

Vi er blevet kontaktet af et firma, der tilbyder at komme med et tilbud på, hvad det kræver at få 

lydisoleret menighedslokalet for at forbedre akustikken. De kommer på onsdag d. 13. marts. De vil 

derefter fremsende tilbud.  

Efter påske begynder NKV katekese. Hver tirsdag og torsdag kl. 19 i menighedssalen. 16/4 – 30/5. 

Ca. 1,5 time.  

1. kommunionsundervisningen er en stor succes. DUKs 1. kom-weekend for ØstDanmark havde 6 

børn med fra vores menighed samt kateket Frandina Olivo.  

MR har besluttet at skrive et skilt, der skal hænge i våbenhuset om skriftetider – før messen.  

Vi ønsker at folk kommer tidligere, så der ikke bliver skriftet 10 minutter inden messestart.  

Fremover vil en fra MR sørge for at skrive alle meddelelserne ind i bogen. Personen fra MR vil 

også sørge for, at kalenderen også er inkluderet i meddelelserne.   

Marcos fortalte, at vi i alt har 3 der skal døbes til påske. 3-4 skal optages. Vi har brug for faddere.  

Vi ændrer igen proceduren i vores konvertitkursus. Vi starter lige efter pinse med et nyt hold. Det er 

kun ferie i juli. I september holdes en retræte, og derefter lukkes holdet for at skabe bedre 

sammenhold på kurset. Vi har erfaret, at fordi folk kommer ind på kurset løbende, forhindrer det, at 

der dannes en fast gruppe. Hvis folk kommer efter september, må de starte på næste kursus. 

Fremover er det kun folk fra vores sogn, der kan starte på kurset. Vi vil ikke længere undervise folk 

på kurset, der ikke er fra vores sogn, for ikke at tage konvertitter fra de andre menigheder.  

 

5) Menighedsrådsformanden orienterer. 

Bispedømmets nye magasin (den gamle Katolsk Orientering) vil ikke inkludere debat. 

Nik ønsker at fastholde en debat i og om den Katolske Kirke og arbejder på en idé om at koordinere 

en fælles debat sammen med andre menigheder.  

Vi mangler en dato fra Biskoppen til Rom valfart i 2025 det hellige år. Vi vil gerne arrangere en 

menighedstur. Vi overvejer, om den skal ligge i efterårsferien: Uge 42.  

 

6) Budget for 2024. 

Mindre revision. Der er kommet en udgift til et sikringsskab på 89.000 kr., som vi ikke har fået med 

i det oprindelige budget. I juni sidste år gik det i stykker. Det har været et stort arbejde, derfor det 

store beløb. Vi har pengene til det. 

 

 

 



7) Inspirationsmøde i MR: 

Der var flere idéer på bordet.  

MR kunne holde 1 dags retræte. Marcos foreslår at lave en udflugt for MR, hvor vi tager til Esrom 

kloster eller Karmel evt. i maj/juni. 

Latinske hæfter kan orientere menigheden bedre i de latinske messer. Martin Ryom er i gang med at 

udvikle hæfte. 

Evangeliseringsuge. Evt. arbejde sammen om en evangeliseringsuge med Sakramentskirken. Evt. 

med inspiration fra Kolding. Estrid har kontaktet sognepræsten i Kolding. Udvalget vil fortsætte 

deres arbejde og vil vende tilbage med mere konkrete forslag.   

 

8) Adam har skrevet en mail med spørgsmålet: Hvordan får vi flere medlemmer? 

Med udgangspunkt i et svar fra Susanne Madsen fra Bispekontoret, der er ansvarlig for statistik og 

kirkeskat. Det handler om, hvordan vi registrerer nye medlemmer. Vi registrerer færre medlemmer 

end tidligere, men det skyldes til dels også, at processen er blevet mere kompliceret. Antallet af nye 

katolikker er generelt ikke faldet. Det handler om, hvordan de bliver registreret. Nik mener, at vi har 

nået et mætningspunkt for hvor mange af menighedens medlemmer, der vil tilslutte sig kirkeskatte-

ordningen. Derfor virker det som om, at vi ikke længere får flere medlemmer. Altså at den relative 

tilgang af nye medlemmer er blevet mindre men ikke den faktiske tilgang. 

 

9) Google virtual rundtur i kirken. Forslag fra firma 

Vi siger nej. Vi finder det ikke relevant. 

 

10) Påskefejring. 

Reception efter Påskenatmessen. Nik hjælper med at rydde op. Adam kommer og hjælper med at 

forberede. Petter og Estrid vil undersøge, om de kan hjælpe. Frandina kommer også og hjælper 

lørdag morgen. Vi vil spørge nu på søndag under meddelelser om hjælp fra frivillige. Der findes en 

indkøbsliste, som Estrid vil forsøge at finde frem. Vi skal finde nogle mænd fra menigheden eller 

menighedsrådet, der gerne vil deltage i forvanskningen. Adam, Petter og Nik melder sig. Man skal 

melde sig til Ulla.   

 

11) Bogsalget. 

Marcos overvejer at lukke vores bogsalg. Vi kan stadig sælge rosenkranse og lignende, men bøger 

kan købes fra Pastoral-Centret. Det er ikke noget, som gavner menigheden, og der er ikke rigtig 

noget salg. Vi kan stadig have de mest nødvendige bøger men ikke det store udvalg, vi har nu. Vi 

kan forsøge at sælge, det vi har, til Kulturnatten eller andre begivenheder. Det, vi ikke kan sælge, 

kan vi give til Skt. Andreas bibliotek. Eller katolsk menighedspleje. Estrid påtager sig opgaven at 

sortere bøgerne.  

 

12) Fodboldbordet i annekset. 

Det fylder og tager plads. Bliver det brugt? Ja, det gør det af nogle af børnefamilierne. Det er en 

gave, at det er en analog aktivitet. Vi kan diskutere, hvad der skal ske med bordet i forbindelse men 

den debat, vi skal have i forhold til, om hvordan vi kan optimere vores brug af lokalerne fremover. 

Det diskuterer vi på næste møde. 

 

13) EVT. 

P. Daniel. Arrangementet i Ribe Vikingemuseum. Vi overvejer at komme som menighed for at se 

kirken og fejre messe. De vil gerne formidle før reformatorisk kristendom. Vi har det på som punkt 

til næste gang.    

 

Næste MR-møde 22. april.  

Kalender til meddelelser. 17 Marts Nik – læser meddelelser. 24 Marts – Estrid. 7 April –  

Adam. 14. April – Roch. 21 April – Frandina. 


